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Protokół Nr XXIII/12 
 

                z sesji Rady Gminy Gnojno, odbytej w dniu 27. września 2012 roku w sali 
konferencyjnej Urzędu Gminy w Gnojnie. 
Sesja trwała od godz. 9.10 do godz.14.55. 
W sesji, zgodnie z załączonymi listami obecności, uczestniczyło 14 radnych (radny 
Władysław Strózik od godz. 9.50, radna Maria Woźniak od godz. 11.45; nieobecny: 
radny Jarosław Szymański), sołtysi oraz: 
- Pani Jolanta Stachowicz – wójt gminy, 
- Pani Ilona Piwowarska – skarbnik gminy, 
- Pan Piotr Bębas – sekretarz gminy, 
- Pan Mariusz Grunt – prawnik. 
Ponadto w części obrad uczestniczyli: 
- Pani Dorota Boroń – kierownik GOPS,  
- Pani  Stanisława Sikora – kierownik GZOS, 
- Pani Maria Dworak – główny księgowy GZOS, 
- Pan Zbigniew Klepacz – kierownik Referatu Inwestycji i Infrastruktury. 
                Otwarcia XXIII sesji dokonał Przewodniczący Rady Gminy, pan Piotr 
Terlecki, który powitał wszystkich zebranych, stwierdził kworum wystarczające do 
podejmowania prawomocnych uchwał, a następnie odczytał niżej proponowany 
porządek obrad: 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie kworum. 
2. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji. 
3. Sprawozdanie Wójta Gminy z działalności w okresie między sesjami. 
4. Podjęcie uchwały w sprawie wprowadzenia zmian w Wieloletniej Prognozie 

Finansowej Gminy Gnojno na lata 2012-2023. 
5. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie Gminy Gnojno na 2012 rok. 
6. Podjęcie uchwały w sprawie upoważnienia Wójta Gminy Gnojno do złożenia 

wspólnie z Powiatem Buskim i Pińczowskim oraz Gminami Nowy Korczyn       
i Wiślica wniosku o dofinansowanie.  

7. Podjęcie uchwały w sprawie podziału gminy Gnojno na okręgi wyborcze, 
ustalenia ich granic i numerów oraz liczby radnych wybieranych w każdym 
okręgu wyborczym. 

8. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia Gminnego Programu Wspierania 
Rodziny na lata 2012-2014. 

9. Podjęcie uchwały w sprawie powierzenia zadań gminy z zakresu realizacji 
ustawy o wspieraniu rodziny i systemie pieczy zastępczej. 

10. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę nr XI/68/11 z dnia 30 sierpnia 2011 r. 
w sprawie określenia zasad zbywania, wydzierżawiania, wynajmowania, 
oddawania w użytkowanie lub użyczenie aktywów trwałych Samodzielnego 
Publicznego Zakładu Opieki Zdrowotnej w Gnojnie. 

11. Podjęcie uchwały w sprawie określenia szczegółowego sposobu konsultowania 
z organizacjami pozarządowymi i podmiotami wymienionymi w art.3 ust.3 
ustawy o działalności pożytku publicznego i wolontariacie projektów aktów 
prawa miejscowego w dziedzinach dotyczących działalności statutowej tych 
organizacji. 
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12. Przyjęcie sprawozdania z wykonania budżetu Gminy Gnojno za I półrocze 
2012 roku. 

13. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia wysokości miesięcznego wynagrodzenia 
Wójta Gminy Gnojno. 

14. Zapytania i wolne wnioski. 
15. Zakończenie sesji. 

     W związku z brakiem uwag – przewodniczący poddał pod głosowanie ww. 
porządek obrad. „Za” przyjęciem porządku głosowało 12 radnych. 
 
Do punktu 2-go. 
 
               Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji. 
               Protokół z poprzedniej sesji został przyjęty jednogłośnie („za” głosowało 12 
radnych). 
 
Do punktu 3-go. 
 
                Sprawozdanie z działalności w okresie między sesjami, stanowiące 
załącznik do protokołu, odczytała pani Jolanta Stachowicz, wójt gminy. 
Po odczytaniu sprawozdania pani Stanisława Surmańska, sołtys wsi Rzeszutki 
podziękowała pani wójt, panu przewodniczącemu oraz radzie za działania, w wyniku 
których został przebudowany odcinek drogi Gnojno – Piaski. 
 
Do punktu 4-go. 
 
                Podjęcie uchwały w sprawie wprowadzenia zmian w Wieloletniej Prognozie 
Finansowej Gminy Gnojno na lata 2012-2023. 
                Projekt ww. uchwały omówiła pani skarbnik. Poinformowała, że projekt 
zawiera uaktualnione pozycje, zarówno po stronie dochodów jak i wydatków, które są 
zgodne z uchwałą w sprawie zmian w  budżecie gminy. 
Wobec braku uwag i pytań przewodniczący obrad poddał pod głosowanie ww. projekt 
uchwały. 
Wyniki głosowania jawnego: „za” – 12, „przeciw” – 0, „wstrzymujących się” – 0. 
Uchwała Nr XXIII/145/12 wraz z uzasadnieniem stanowi załącznik do protokołu. 
 
Do punktu 5-go. 
 
                 Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie Gminy Gnojno na 2012 rok. 
                 Analogicznie jak w punkcie 4., projekt wymienionej uchwały omówiła pani 
skarbnik. Poinformowała, że w przedmiotowym projekcie dokonano korekty 
dochodów i wydatków poprzez zmniejszenie o kwotę 700.007,00 zł oraz o tym, że 
deficyt budżetu nie uległ zmianie. 
Ze względu na brak pytań projekt przedmiotowej uchwały został przez 
przewodniczącego obrad poddany pod głosowanie. 
Wyniki głosowania jawnego: „za” – 11, „przeciw” – 0, „wstrzymujących się” – 2. 
Uchwała Nr XXIII/146/12 wraz z uzasadnieniem – w załączeniu. 
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Do punktu 6-go. 
 
             Podjęcie uchwały w sprawie upoważnienia Wójta Gminy Gnojno do złożenia 
wspólnie z Powiatem Buskim i Pińczowskim oraz Gminami Nowy Korczyn i Wiślica 
wniosku o dofinansowanie. 
             Projekt uchwały, o którym mowa wyżej, odczytał sekretarz gminy, pan Piotr 
Bębas. Poinformował ponadto, że w ramach V konkursu programu priorytetowego 
NFOŚiGW istnieje możliwość uzyskania dofinansowania w formie dotacji do 30% 
kosztów kwalifikowanych na wykonanie prac termomodernizacyjnych na niektórych 
obiektach użyteczności publicznej na terenie gminy. 
Ponieważ nie było pytań – przewodniczący poddał pod głosowanie projekt uchwały. 
Wyniki głosowania jawnego: „za” – 13, „przeciw” – 0, „wstrzymujących się” – 0. 
Uchwała Nr XXIII/147/12 wraz z uzasadnieniem stanowi załącznik do protokołu. 
 
Do punktu 7-go. 
 
             Podjęcie uchwały w sprawie podziału gminy Gnojno na okręgi wyborcze, 
ustalenia ich granic i numerów oraz liczby radnych wybieranych w każdym okręgu 
wyborczym. 
            Temat zreferował sekretarz gminy. Nadmienił, że projekt podziału gminy na 
jednomandatowe okręgi wyborcze został opracowany po konsultacjach z Dyrektorem 
Krajowego Biura Wyborczego w Kielcach  - zgodnie z zasadami zawartymi w ustawie 
– Kodeks wyborczy, przy zachowaniu jednolitej normy przedstawicielstwa. 
Przewodniczący ogłosił 20-minutową przerwę w obradach i dodał, że temat będzie 
kontynuowany w dalszej części obrad. 
             Po przerwie w obradach wziął udział pan Marek Goleń (anonsowany 
wcześniej przez pana przewodniczącego) – członek Rady Nadzorczej Fundacji 
Naukowej Instytut Czystych Technologii i zapoznał zebranych z modelem powiązania 
obniżonej opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi z wynikiem segregacji. 
Podkreślił, że przy stale rosnących cenach usług związanych z odbiorem odpadów       
i ich zagospodarowaniem, najlepszym i najtańszym rozwiązaniem jest ich 
segregowanie.  
Pytania: 
- Radny Tomasz Pasternak – w jaki sposób zobligować mieszkańców (tych, którzy do 
tej pory tego nie zrobili) do podpisywania umów na wywóz śmieci? 
- Pan Marek Goleń – można wobec takich osób zastosować procedurę wykonania 
zastępczego.  
- Pan Marian Okraj – czy wykorzystywanie do celów rolniczych kompostowanych 
odpadów nie będzie uciążliwe dla środowiska. 
- Pan Marek Goleń – nie, ponieważ będzie to czysta biomasa. Biomasa z czasem 
zamieni się w kompost, który na przykład można wykorzystać w ogrodzie. 
- Pani Maria Jabłońska – czy zawarcie umowy jest obowiązkowe. 
- Pan Marek Goleń – na dzień dzisiejszy – tak. 
- Radny Gustaw Treliński – czy gmina otrzyma dodatkowe środki na 
zagospodarowanie odpadów. 
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- Pan Marek Goleń – gmina może się starać o dotację na wymieniony cel                     
w NFOŚiGW. 
- Radny Krzysztof Musiał – propozycja, którą pan przedstawił jest skierowana do 
ludzi bogatych i świadomych. Z naszego punktu widzenia wygląda to inaczej. My nie 
możemy fundować społeczeństwu gminy coraz wyższych opłat. 
- Pan Marek Goleń – jeżeli nie podejmiecie uchwały taryfowej – zrobi to za was 
wojewoda. Natomiast zgodnie z ustawą gmina będzie zobowiązana do budowy, 
utrzymania i eksploatacji regionalnej instalacji przetwarzania odpadów komunalnych. 
Przewodniczący ogłosił 10-minutową przerwę w obradach. 
          Po przerwie sekretarz gminy kontynuował omawianie punktu 7. argumentując, 
że przedłożony przez panią wójt aktualny wariant podziału gminy na okręgi wyborcze 
jest do zaakceptowania przez Dyrektora KBW. Dodał, że rada jest zobligowana do 
podjęcia uchwały w sprawie podziału gminy na obwody głosowania w terminie trzech 
miesięcy od dnia podziału gminy na okręgi wyborcze.  
          Radny Jerzy Gierczak zaproponował, aby podjęcie uchwały w sprawie okręgów 
wyborczych odłożyć do następnej sesji. Kontynuując swoją wypowiedź stwierdził, że 
musi ten temat skonsultować z mieszkańcami wsi, bo sam nie może podjąć tak ważnej 
decyzji   . 
         Radna Maria Woźniak zwróciła natomiast uwagę na przedstawioną propozycję 
podziału gminy na obwody głosowania. Podkreśliła, że jest w pełni 
usatysfakcjonowana tym, iż mieszkańcy Falek i Rzeszutek (o co wcześniej 
wnioskowała)  będą mogli głosować w OKW  w Gnojnie.  
         Pan Marian Okraj oznajmił, że przedstawiony podział gminy na okręgi jest 
sprawiedliwy oraz wyraził nadzieję, że rada przychyli się do tej propozycji. 
         Radny Krzysztof Musiał - nawiązując do wypowiedzi radnego Jerzego Gierczaka 
- dodał, że dzięki takiemu podziałowi gminy na okręgi wyborcze zarówno Ruda, jak          
i Wólka Bosowska mogą mieć swoich reprezentantów w radzie gminy. 
         Zgodnie z sugestią pana przewodniczącego, z treścią przedmiotowego projektu 
uchwały zapoznał zebranych sekretarz gminy, pan Piotr Bębas. 
         Następnie przewodniczący obrad, w celu uniknięcia nieporozumień i uchybień 
proceduralnych, zgłosił wniosek formalny o wprowadzenie do porządku obrad 
dzisiejszej sesji projektu uchwały z autopoprawką pani wójt (przedstawionego 
uprzednio przez pana sekretarza). 
„Za” ww.  wnioskiem głosowało 13 radnych, „przeciw” – 1, nikt nie ”wstrzymał się” 
od głosu. 
         Kontynuując – przewodniczący poddał pod głosowanie projekt uchwały,             
o którym mowa na stronie 3 protokołu. 
Wyniki głosowania jawnego: „za” – 13, „przeciw” – 1, „wstrzymujących się” – 0. 
Uchwała Nr XXIII/148/12 wraz z uzasadnieniem stanowi załącznik do protokołu. 
 
Do punktu 8-go. 
 
          Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia Gminnego Programu Wspierania 
Rodziny na lata 2012-2014.     
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          Wyżej wymieniony projekt uchwały odczytała pani Dorota Boroń, kierownik 
GOPS. Poinformowała ponadto, że wymóg uchwalenia programu przez gminę wynika 
bezpośrednio z postanowień ustawy o wspieraniu rodziny i systemie pieczy zastępczej. 
Następnie pani kierownik przytoczyła przykłady opłat, jakie gmina poniesie                
w pierwszym, drugim i trzecim roku z tytułu umieszczenia dziecka w placówce 
opiekuńczo – wychowawczej. I tak koszt utrzymania dziecka w takiej placówce          
w Winiarach wynosi 3.563,57 zł miesięcznie a w Pacanowie – 2.948 zł, z czego gmina 
musi ponieść: w pierwszym roku – 10% kosztów, w drugim – 30%, natomiast             
w trzecim roku – 50% kosztów (rok pobytu dziecka jest liczony od dnia 1.09. do 31.08 
następnego roku).  
          Potem głos zabrała radna Maria Woźniak i oznajmiła, że gmina traci podwójnie, 
umieszczając dzieci w takich placówkach. Raz - subwencję oświatową, drugi raz – 
ponosząc opłatę za ich pobyt w placówce. Dalej pani radna odniosła się do zadania, 
jakie powinien spełniać zatrudniony asystent rodziny (str. 5 programu - cele 
szczegółowe). Stwierdziła, że taka osoba powinna pracować w terenie i wspierać 
rodziny a nie siedzieć „za biurkiem”. Kontynuując temat powiedziała, że do Zespołu 
Interdyscyplinarnego, którego jest przewodniczącym, wpłynęło w stosunkowo krótkim 
czasie 7 Niebieskich Kart dotyczących przemocy. Podkreśliła również, że problem jest 
bardzo poważny i rozwojowy a ustawodawca nie pomyślał o żadnej gratyfikacji dla 
członków Zespołu. Poza tym, aby pomoc była skuteczna i kompleksowa, samorząd 
powinien dysponować dodatkowymi środkami i innymi zasobami np. 
mieszkaniowymi, czego u nas niestety brakuje. I zamiast satysfakcji z pracy i poczucia 
dobrze spełnionego obowiązku – pozostaje tylko niedosyt - skonstatowała pani radna. 
Ponadto dodała, że służby zobowiązane do sporządzania „Niebieskich Kart”, w tym 
Policja, uchylają się od tego obowiązku, cedując wszystko na samorząd i GOPS. 
        Pani skarbnik dopowiedziała że, oprócz środków na realizację programu, gmina 
będzie zmuszona wyasygnować środki na opłaty za pobyt osób umieszczonych          
w DPS. 
        Wobec braku pytań – przewodniczący poddał pod głosowanie projekt uchwały. 
Wyniki głosowania jawnego: „za” – 14, „przeciw” – 0, „wstrzymujących się” – 0. 
Uchwała Nr XXIII/149/12 wraz z uzasadnieniem – w załączeniu. 
 
Do punktu 9-go. 
 
         Podjęcie uchwały w sprawie powierzenia zadań gminy z zakresu realizacji 
ustawy o wspieraniu rodziny i systemie pieczy zastępczej. 
         Projekt ww. uchwały odczytała pani kierownik GOPS. Dodała że, zgodnie           
z ustawą która weszła w życie z dniem 1. stycznia 2012 r., pracę z rodziną organizuje 
gmina lub podmiot, któremu gmina zleciła realizację tego zadania. W związku z tym, 
że zadania z tego zakresu realizuje Gminny Ośrodek Pomocy Społecznej, zasadnym 
było wyznaczenie tej instytucji do realizacji pracy z rodziną. 
        Ponieważ nie było pytań – przewodniczący obrad poddał projekt uchwały,            
o którym mowa wyżej, pod głosowanie. 
Wyniki głosowania jawnego: „za” – 14, „przeciw” – 0, „wstrzymujących się” – 0. 
Uchwała Nr XXIII/150/12 wraz z uzasadnieniem – w załączeniu. 
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Do punktu 10-go. 
 
           Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę nr XI/68/11 Rady Gminy Gnojno          
z dnia 30 sierpnia 2011r. w sprawie określenia zasad zbywania, wydzierżawiania, 
wynajmowania, oddawania w użytkowanie lub użyczenie aktywów trwałych 
Samodzielnego Publicznego Zakładu Opieki Zdrowotnej w Gnojnie. 
          Wyżej wymienione zagadnienie szczegółowo zreferował prawnik – pan Mariusz 
Grunt. Pan prawnik stwierdził m.in., że podjęta rok temu uchwała w przedmiotowej 
sprawie wymagała doprecyzowania niektórych kwestii w celu usprawnienia procesu 
zarządzania aktywami trwałymi SP ZOZ  w Gnojnie. 
         W związku z brakiem uwag – przewodniczący obrad poddał przedmiotowy 
projekt uchwały pod głosowanie. 
Wyniki głosowania jawnego: „za” – 14, „przeciw” – 0, „wstrzymujących się” – 0. 
Uchwała Nr XXIII/151/12 wraz z uzasadnieniem stanowi załącznik do protokołu. 
 
Do punktu 11-go. 
 
           Podjęcie uchwały w sprawie określenia szczegółowego sposobu konsultowania 
z organizacjami pozarządowymi i podmiotami wymienionymi w art. 3 ust. 3 ustawy    
o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie projektów aktów prawa 
miejscowego w dziedzinach dotyczących działalności statutowej tych organizacji. 
          Sekretarz gminy tytułem wprowadzenia nadmienił, że znowelizowana ustawa     
o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie nakłada na organ stanowiący 
obowiązek określenia szczegółowego sposobu konsultowania projektów aktów prawa 
miejscowego z ww. organizacjami. Dodał, że w związku z tym został opracowany 
projekt uchwały w przedmiotowej kwestii wraz z regulaminem konsultacji.  
Kontynuując odczytał projekt uchwały w sprawie, o której mowa wyżej, oraz 
przytoczył wybrane paragrafy zawarte w regulaminie. 
          Radny Stanisław Wcisło odnosząc się do zapisu § 10 ust.2, który brzmi: „wyniki 
konsultacji mają charakter opiniotwórczy, a ich wyniki nie są wiążące dla organu 
gminy, chyba że ustawa stanowi inaczej” uznał go za bezsensowny. W uzasadnieniu 
podał, że jeżeli większość organów opiniotwórczych opowie się za zmianą, która 
logicznie rzecz ujmując powinna być wiążąca, a zgodnie z zapisem uchwały nie 
będzie – takie konsultacje nie mają sensu. 
         Po tej wypowiedzi radna Maria Woźniak stwierdziła, że samo odczytanie opinii 
na sesji może mieć wpływ na decyzję radnych i wyniki głosowania. 
         Pan prawnik doprecyzował poruszone zagadnienie i oznajmił, że niezawarcie 
takiego zapisu może stanowić dla organizacji podstawę do zaskarżenia całej uchwały. 
         Radny Stanisław Wcisło ripostując wypowiedź pana mecenasa oświadczył, że 
przy takim zapisie organizacje mogą zaskarżać każdą uchwałę a i tak będą bez szans. 
         Sekretarz gminy wyjaśnił, że szczegółowy tryb postępowania ze zgłoszonymi 
opiniami i uwagami zawiera § 9 regulaminu, będącego załącznikiem do cytowanej na 
wstępie uchwały. 
Zaproponował ponadto zmianę brzmienia § 10 ust.2 (początek akapitu) poprzez 
zastąpienie wyrażenia: „wyniki konsultacji” wyrażeniem: „konsultacje”. 
Zaproponowana zmiana uzyskała aprobatę radnych. 
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          Kontynuując ten punkt porządku – przewodniczący obrad poddał projekt 
uchwały, nad którym radni procedowali w punkcie 11., pod głosowanie. 
Wyniki głosowania jawnego: „za” – 13, „przeciw” – 1, „wstrzymujących się” – 0. 
Uchwała Nr XXIII/152/12 wraz z uzasadnieniem – w załączeniu. 
Po głosowaniu przewodniczący ogłosił 20-minutową przerwę w obradach. 
Po przerwie w obradach uczestniczyło 13 radnych (radny Dominik Wójcik opuścił salę 
obrad o godz. 13). 
 
Do punktu 12-go. 
 
           Przyjęcie sprawozdania z wykonania budżetu Gminy Gnojno za I półrocze 
2012 roku. 
           Pani skarbnik zabierając głos poinformowała że, zgodnie z ustawą o finansach 
publicznych, informacja o przebiegu wykonania budżetu Gminy Gnojno oraz                
o kształtowaniu się wieloletniej prognozy finansowej za I półrocze 2012 r. wraz ze 
sprawozdaniem SP ZOZ i informacją Gminnej Biblioteki Publicznej została złożona                      
w ustawowym terminie w Regionalnej Izbie Obrachunkowej w Kielcach  (kserokopia 
materiałów –     w załączeniu). 
Pani skarbnik kontynuując wypowiedź dodała, że nie otrzymała opinii na piśmie, ale    
z wiedzy jaką posiada wynika, że przedłożona informacja została przez RIO 
zaopiniowana pozytywnie. 
Ponadto zasugerowała radnym dokonanie korekty w tabeli na stronie 20 poprzez 
przeniesienie kwoty - 6.500,00 zł (plan), - 4.031,01 zł (wykonanie), - 62,02 (% 
wykonania) do wiersza w § 4700 – „Szkolenia pracowników niebędących członkami 
korpusu służby cywilnej” oraz usunięcie wiersza „Koszty postępowania sądowego         
i prokuratorskiego”.  
          W związku z faktem, że Komisja Planowania, Budżetu i Finansów na 
posiedzeniu w dniu 14. września br. dokonała analizy sprawozdania z wykonania 
budżetu – protokół w części dotyczącej wyżej omawianego zagadnienia odczytał 
przewodniczący komisji, radny Stanisław Wesołowski. Z treści protokołu wynika, że 
komisja pozytywnie zaopiniowała budżet, po stronie dochodów i wydatków. 
          Do sprawozdania z wykonania przychodów i kosztów SP ZOZ za I półrocze 
2012 r., będącego również przedmiotem posiedzenia komisji, odniosła się pani wójt. 
Stwierdziła m.in., że w celu zminimalizowania kosztów ogrzewania w budynkach: 
Ośrodka Zdrowia i Szkoły Podstawowej w Balicach zostaną zainstalowane dwa 
odrębne piece z automatycznymi podajnikami węgla typu eko-groszek. Pani wójt 
dodała także, że zgodnie z sugestią pani dyrektor oraz zaleceniami Sanepidu na 
budynku Ośrodka Zdrowia w Gnojnie jest montowana instalacja odgromowa. 
Nadmieniła ponadto, że w Ośrodku Zdrowia w Gnojnie sprzedane zostały dwa 
mieszkania a potencjalny nabywca kolejnego – dokonał wpłaty wadium. Pozostałe 
mieszkania zostaną zbyte w drodze przetargu. 
          Zwieńczeniem punktu dwunastego było głosowanie jawne nad przyjęciem 
sprawozdania z wykonania budżetu Gminy Gnojno za I półrocze 2012 r. 
„Za” głosowało 11 radnych, nikt nie był „przeciw”, 2 radnych „wstrzymało się” od 
głosu. 
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Do punktu 13-go. 
 
            Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia wysokości miesięcznego wynagrodzenia 
Wójta Gminy Gnojno. 
           Wpisując się w tematykę omawianego zagadnienia – przewodniczący Komisji 
Planowania, Budżetu i Finansów dokończył czytanie protokołu z posiedzenia w części 
dotyczącej podwyższenia wynagrodzenia dla Wójta Gminy Gnojno (kserokopia 
protokołu – w załączeniu).  
Dyskusja: 
- Przewodniczący Rady – ostatnia uchwała, uwzględniająca podwyżkę wynagrodzenia 
dla wójta, była podejmowana w 2006 roku. Biorąc pod uwagę sugestie pani wójt – 
rada tej kadencji, podejmując uchwałę w grudniu 2010 r., ustaliła miesięczne 
wynagrodzenie w takiej samej wysokości. 
- Radna Maria Woźniak – swoistym paradoksem było, że poprzedni wójt podwyższał 
płace pracownikom a jego wynagrodzenie pozostawało na niezmienionym poziomie. 
- Radny Stanisław Wesołowski – nawet po podwyżce będzie to jedno z najniższych 
wynagrodzeń. 
- Radny Władysław Strózik – zawsze byłem za tym, że jak wójt się stara i pozyskuje 
pieniądze dla gminy – należy mu się podwyżka. Ale teraz pytam – za co? Działki          
i mieszkania sprzedane, chodników nie ma, mimo obietnic. Szkoły zlikwidowane. Czy 
pani wójt określiła, jakie to przyniesie korzyści? Dzieci są dowożone przez PKS         
w Busku-Zdroju, a nasze autobusy stoją bezużyteczne i generują dodatkowe koszty. 
Jaki to wszystko ma sens? Tak to potrafi rządzić 5-letnie dziecko! 
- Pani wójt – w ubiegłym roku szkolnym koszty dowozu, dwoma autobusami, 
wyniosły 320.000 zł. Dlatego w bieżącym roku szkolnym zleciliśmy dowóz dzieci 
firmie zewnętrznej za kwotę 155.000 zł. Dzieci są dowożone 4 autobusami. Poza tym 
PKS zatrudnił dotychczasowych kierowców oraz 3 osoby na stanowisku opiekunów. 
Wybór oferty jest korzystny i uzasadniony ekonomicznie, bo PKS może się ubiegać      
o dofinansowanie kosztów zakupu biletów miesięcznych, a gmina nie. 
- Radny Władysław Strózik – ani raz nie była pani w Warszawie, żeby pozyskać 
dodatkowe środki. 
- Pani wójt – kwota 430.000 zł  na remont dróg zniszczonych przez powodzie została 
pozyskana z Warszawy. Ja jeżdżę do wojewody a nie do Warszawy. Bo to pani 
wojewoda jest łącznikiem pomiędzy samorządem a ministerstwem. A pieniędzy nie 
pozyskuje się ot tak - po prostu. Musiałam wystosować wiele pism i odbyć wiele 
rozmów telefonicznych, żeby zdobyć dla gminy dodatkowe środki. 
- Radny Władysław Strózik – proszę jechać do Chmielnika i zasięgnąć informacji, jak 
się zdobywa pieniądze. 
- Pani wójt – pieniądze na finansowanie zadań, objętych programami na lata 2007-
2013, są na wyczerpaniu. Dobrze, że udało się pozyskać 500.000 zł dofinansowania na 
budowę boiska w Gnojnie. 
- Radny Władysław Strózik – ciekawe, na ile pani starczy pieniędzy ze sprzedaży. 
- Pani wójt – do tej pory zostały sprzedane dwa mieszkania za kwotę 120.000 zł. 
- Pani skarbnik – dochód uzyskany ze sprzedaży majątku wpłynie na poprawę naszych 
wskaźników. Jeżeli w tej chwili nie osiągniemy wysokich dochodów majątkowych – 
możemy mieć problem po roku 2014. 
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- Przewodniczący – odnośnie wypowiedzi radnego Strózika powiem tylko, że każdy 
ma prawo do własnego zdania. W sprawie budowy chodników byliśmy w Kielcach 
kilka razy, ale jak każda inwestycja i ta jest obwarowana terminami i procedurami. Nic 
nie dzieje się z dnia na dzień. 
- Radny Tomasz Pasternak – prace są wstrzymane, ale chodniki na pewno będą. 
- Pani wójt – zapewniam pana, że ciągi piesze będą. Jest to tylko kwestia czasu. 
- Przewodniczący – i jeszcze jedna istotna sprawa. Pani wójt nie ma zastępcy, bo to się 
wiąże z dodatkowymi kosztami i sama ponosi za wszystko odpowiedzialność. A teraz 
dla przykładu podam, ile zarabiają włodarze z ościennych miast i gmin. I tak wójt 
gminy Szydłów zarabia 9.125 zł brutto, burmistrz Miasta i Gminy Busko-Zdrój – 
12.000 zł, wójt gminy Pacanów – 11.400 zł. Te dane można sprawdzić na stronach 
Biuletynu Informacji Publicznej. 
- Radny Stanisław Wcisło – panie przewodniczący – a nie pokusił się pan o pokazanie, 
jakie są budżety tych gmin? Trzeba było pokazać, ile ma Stopnica, Kazimierza 
Wielka, Busko. Wtedy mielibyśmy skalę porównawczą. 
- Radny Władysław Strózik – byłem ostatnio w Szumsku na uroczystości oddania, po 
remoncie, budynku OSP. Podczas uroczystości pani wójt gminy Raków 
poinformowała, że przeznaczyła na remont kwotę 680.000 zł, z czego 350.000 zł 
stanowiły środki zewnętrzne, a resztę dołożyła z budżetu gminy. Poza tym zakupiła 
samochód z pełnym wyposażeniem za kwotę 640.000 zł. Takiemu wójtowi można dać 
podwyżkę. U nas nie można się doprosić o 10.000 zł. 
- Pani wójt – gmina Raków należy do Stowarzyszenia LGD „Białe Ługi”, skąd 
pozyskuje dofinansowanie 50x50% na remonty budynków użyteczności publicznej, 
które są własnością gminy. Tak, jak w przypadku budynku OSP w Szumsku. Podobnie 
było z zakupem samochodu strażackiego. Bo żeby pozyskać – trzeba drugie tyle 
dołożyć z budżetu. A skąd mam wziąć, jeżeli liczę skrupulatnie każdą złotówkę i robię 
wszystko w tym kierunku, żeby gminę wyprowadzić na prostą? 
- Radny Władysław Strózik – skoro jest tak biednie – to dlaczego pani chce jeszcze 
podwyżkę? Przynajmniej by pani powiedziała, że pani nie chce tej podwyżki. 
- Pani wójt – ja nie byłam wnioskodawcą w tej sprawie. 
- Radny Gustaw Treliński – jeżeli radny Strózik wie, gdzie w Warszawie są pieniądze 
– proszę nam wskazać. Pojedziemy i przywieziemy. 
- Przewodniczący – każda podwyżka budzi emocje. Jak słusznie zauważył kolega 
Wcisło, nie przygotowałem danych na temat budżetów poszczególnych gmin. Ale 
ostatnia podwyżka uposażenia dla wójta miała miejsce 6 lat temu. I jak dobrze 
pamiętam, pan będąc przewodniczącym rady przytoczył dane ile zarabiają wójtowie   
z ościennych gmin, ale nie przytoczył pan jakimi budżetami dysponują. 
- Radny Stanisław Wcisło – jeżeli się mówi po 6 latach, że ktoś czegoś nie przytoczył 
– to nie jest żaden argument. A jeżeli powiem, że nie przytoczyłem – to coś się stanie? 
- Radny Władysław Strózik – faktycznie podwyżka należałaby się temu, kto pozyskał 
znaczne kwoty na inwestycje. 
- Przewodniczący – mam pytanie do radnego Strózika. Był modernizowany odcinek 
drogi do Bugaja. Ile pozyskano środków z zewnątrz na ten cel? 
- Radny Władysław Strózik – a ile pozyskano na drogi, które teraz wyremontowano? 
- Przewodniczący – na jeden odcinek 215 tys. zł, na drugi 215 tys. zł i na kolejny 
ponad 100 tys. zł. W przyszłym roku zostanie pozyskanych jeszcze więcej środków. 
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- Radny Tomasz Pasternak – naszym błędem było, że nie podwyższyliśmy 
wynagrodzenia pani wójt rok temu. 
- Pan Marian Okraj – sama krytyka nie załatwia problemu. A zarzuty dotyczące 
chodników uważam za nieuzasadnione. To nie jest prawda, że w gminie nic się nie 
robi, bo sam osobiście jeździłem z radnym Pasternakiem w tej sprawie do Kielc. Pani 
wójt jest odpowiedzialna za budżet i nie zrobiła nic takiego, czego mielibyśmy się 
wstydzić. Uważam, że pani wójt zasługuje na podwyżkę, która nie jest wysoka a 
będzie stanowić  bodziec do jeszcze lepszej pracy. 
- Radny Władysław Strózik – to jest może parę groszy dla pana. 
- Pan Marian Okraj – ja nie jestem decydentem, ale mówię prawdę. A jak wiadomo – 
prawda w oczy kole. 
- Przewodniczący – a jaki wkład w rozwój gminy wniósł zastępca wójta? Nikt nie miał 
odwagi o to zapytać. Jedynie radni będący wówczas w opozycji, do których i ja się 
zaliczałem, zadawali niewygodne pytania. A kosztował budżet gminy ponad 300 tys. 
zł. 
- Radny Stanisław Wcisło – panie przewodniczący – jeżeli zastępca nie był potrzebny 
- to go nie ma, ale to nie jest uzasadnienie do wniosku. 
- Radny Krzysztof Musiał – nie ulega wątpliwości, że pani wójt przez ostatnie dwa 
lata pokazała, iż potrafi być skuteczna i dobrze pracować na rzecz rozwoju gminy. 
Dobitnie o tym świadczy chociażby szybkie i mądre działanie w czasie nawalnych 
opadów deszczu i pozyskanie kwoty 900 tys. zł, którą otrzymali rolnicy tytułem 
rekompensaty. Odnośnie sprzedaży majątku. Majątek wyprzedają wszystkie gminy       
i nasza gmina nie jest w tym względzie odosobniona. Cieszy natomiast to, że ludzie 
kupują działki i budują domy, dzięki czemu miejscowość Gnojno się rozwija. 
Uważam, że wniosek komisji jest w pełni zasadny i słuszny. 
- Radny Stanisław Wcisło – wcale się nie dziwię, że ktoś będzie wnioskował                
o podwyżkę, jeżeli sam stwierdza, że Gnojno się ożywia. A co z resztą? U nas to jest 
teraz takie nastawienie, żeby tylko przetrwać. Nie żeby coś robić, ale utrzymać to, co 
jest. Bo realizując plan naprawy gminy eliminuje się pewne rzeczy w innych 
miejscowościach. Faktycznie Gnojno się rozwija i jest za co dać podwyżkę pani wójt. 
- Przewodniczący – jako radni, reprezentujący swój okręg wyborczy, macie prawo do 
takich opinii. Ale reorganizacja szkoły do klas 0-III nie oznacza jeszcze końca świata. 
Rolą wójta i rady było przeprowadzenie reformy oświatowej, która przyniesie 
wymierne skutki ekonomiczne i z której będą zadowolone dzieci. 
- Radny Gustaw Treliński – padają zarzuty, że buduje się tylko w Gnojnie, a inne wsie 
pomija. Ale przecież tu na tej sali głosowaliśmy za budową dróg także w innych 
miejscowościach, a w planach – są następne. Uważam, że decyzje podejmowane przez 
panią wójt i głosowane przez radę są w 100% słuszne. Dlatego popieram wniosek       
w sprawie podwyżki wynagrodzenia. 
- Radny Stanisław Wcisło – jak powiedział pan przewodniczący, każdy ma prawo do 
własnego zdania. 
- Radny Krzysztof Musiał – to nie jest tak, że buduje się tylko w Gnojnie. Przecież  
planowana jest przebudowa drogi Zawada-Ciechlów, Skadla-Raczyce, w Gorzkawi 
ludzie budują domy, mimo że nie ma tam szkoły. Zadania, o których wspomniałem, 
będą realizowane za środki zewnętrzne i własne. Dążymy do tego, aby wszystkie 
miejscowości się rozwijały, a mieszkańcy nie migrowali z naszej gminy. Uważam, że 
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podwyżka będzie dla pani wójt dodatkowym bodźcem do jeszcze większej mobilizacji 
i jeszcze lepszej pracy na rzecz gminy i jej mieszkańców. 
-Przewodniczący – pan radny Wcisło kilka razy wnioskował o rozdzielenie budynku 
Szkoły Podstawowej i Ośrodka Zdrowia w Balicach i zainstalowanie odrębnych źródeł 
ciepła. Mimo, że gmina nie mogła się ubiegać o dofinansowanie na realizację tego 
zadania – pani wójt podjęła się tego tematu. 
- Radny Stanisław Wesołowski – ja się odniosę do wypowiedzi radnego Strózika. 
Jeżeli mówisz, że pani wójt nic nie robi – to albo nie chcesz tego dostrzec, albo 
mówisz to bez przekonania. Bo dobrze wiesz, jak było przedtem. 
- Radny Władysław Strózik – a czy zmniejszyło się zadłużenie gminy? 
- Przewodniczący – panie radny – jakie pan ma życzenie? Żeby nic nie robić, tylko 
zmniejszać zadłużenie? 
- Radny Władysław Strózik – a wcześniej to się nic nie robiło? 
(Od tej chwili radni toczyli ze sobą polemikę, czy coś się robiło, czy też nie). 
- Radny Stanisław Wcisło – nie jest dla nikogo tajemnicą, że w poprzedniej kadencji 
byłem przeciwnikiem pewnych działań. I nikt mi nie może zarzucić tego, że było 
inaczej, chociaż z sali padały różne głosy. Na początku tej kadencji zaproponowałem, 
mając na uwadze trudną sytuację finansową gminy, żeby boisko w Gnojnie 
wybudować za 700, 800 tys. zł. I od razu stałem się niedobry. Jeżeli chcemy gminę 
wyprowadzić z zapaści finansowej – musimy się nad pewnymi rzeczami dobrze 
zastanowić. Proszę mnie dobrze zrozumieć. Nie jestem przeciwnikiem boiska              
w Gnojnie. Jestem za, ale nie powinniśmy budować boiska za taką kwotę, która by 
wskazywała, że finansowo stoimy bardzo dobrze. To jest jedna rzecz. Druga rzecz. 
Byłem przeciwnikiem pewnych posunięć w poprzedniej kadencji, bo zawsze się 
staram patrzeć na wszystko realnie. Ale jeżeli słyszymy, że się w Gnojnie dobrze 
dzieje – mam prawo powiedzieć, co ludzie mówią, co się widzi i co się dzieje              
w odniesieniu do innych miejscowości. Mówiłem to i jeszcze raz powtórzę. Aktualnie 
w Balicach jest takie nastawienie, żeby przeczekać te dwa lata do końca kadencji. I jak 
najwięcej ochronić z tego, co było zrobione w latach poprzednich. Taka jest ocena 
poczynań rady. Są też inne miejscowości, które mogłyby to samo powiedzieć. I taka 
jest prawda. I tego się nie da ukryć. Czasem odnoszę takie wrażenie, że jako radny 
jestem tutaj niepotrzebny. Podobne odczucia mają też inni radni. 
Jeżeli mówimy o drogach - to powinniśmy uzgadniać te sprawy ze wszystkimi 
radnymi i sołtysami. A nie w kuluarach. Mówimy otwarcie - mamy 24 km dróg do 
rozbudowy i możemy przykładowo zrobić to i to za kwotę 500 tys. zł. I pytamy – 
który odcinek remontujemy. Tego niestety nie ma. A my dowiadujemy się                    
o wszystkim dopiero po fakcie. Jeżeli bym wstał i powiedział, że nie chcę tej drogi – 
miałbym przeciwko sobie negatywnie nastawionych ludzi. Bo Wcisło się burzy. A ja 
bym chciał, żebyśmy to wspólnie ustalali. 
- Przewodniczący – odniosę się do tematu dróg. Nie wszystkie złożone wnioski 
uzyskują pozytywną opinię. Był przykładowo złożony wniosek o dofinansowanie 
remontu drogi Januszowice-Zagrody i został negatywnie oceniony przez Komisję. 
- Radny Stanisław Wcisło – kiedy był złożony? 
- Pani wójt – w 2011 roku. 
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- Przewodniczący – sprawa następna – boisko. Poprzedni projekt na budowę boiska 
był zwykłym bublem. Dlatego zapadła decyzja, żeby go zmienić i wybudować boisko 
z prawdziwego zdarzenia. Bo to jest inwestycja, która będzie nam służyć długie lata. 
- Radny Stanisław Wcisło – przecież byłem za tym, żeby wybudować boisko za dwa 
razy wyższą kwotę. I według pana chciałem dalej robić bubel? Ale nie, bo trzeba było 
zrobić boisko za 1.200.000 zł. 
- Pani wójt – na budowę boiska otrzymaliśmy 500 tys. zł dofinansowania, czyli           
w efekcie boisko kosztuje gminę 600 tys. zł. Gdybyśmy nie założyli w projekcie 
wykonania oświetlenia i parkingu – jaki sens miałaby budowa? Mamy XXI wiek! 
- Radny Stanisław Wcisło – mamy XXI wiek i przeprowadza się reformę szkolnictwa, 
zmniejszając liczbę klas do O-III. A co będzie za rok? 
- Pani wójt – jest niż demograficzny, a reforma została przeprowadzona dla dobra 
dzieci. 
- Radny Krzysztof Musiał – mówił pan swego czasu, że boisko w Gnojnie można 
zrobić za 200 tys. zł, a teraz mówi pan co innego. To trochę niepoważne. Panie 
przewodniczący, żeby nie odchodzić od tematu składam wniosek o głosowanie nad 
projektem uchwały. 
           Zgodnie ze złożonym wnioskiem przewodniczący obrad odczytał projekt 
uchwały w sprawie ustalenia wysokości miesięcznego wynagrodzenia Wójta Gminy 
Gnojno, po czym poddał go pod głosowanie. 
Wyniki głosowania jawnego: „za” – 11, „przeciw” – 2, „wstrzymujących się” – 0. 
Uchwała Nr XXIII/153/12 wraz z uzasadnieniem – w załączeniu. 
(O godz.14.10 salę obrad opuścił radny Gustaw Treliński, a o 14.20 – radna Maria 
Woźniak). 
 
Do punktu 14-go. 
 
           Zapytania i wolne wnioski. 
- W tym punkcie porządku obrad radna Maria Woźniak zaproponowała (w celu 
uzupełnienia materiałów, które otrzymali radni), aby na następną sesję rady 
przygotować rozliczenie opłat za dostarczoną energię cieplną z uwzględnieniem 
podatku VAT. Następnie zapytała, kiedy będą ogłoszone przetargi na zakup opału. 
- Do ostatniej kwestii odniósł się pan przewodniczący i poinformował, że gmina 
dysponuje zapasem opału z ubiegłego sezonu grzewczego. Niemniej jednak przetargi 
na dostawę opału do jednostek organizacyjnych gminy zostaną ogłoszone                    
w najbliższym czasie. 
- Kontynuując temat rozliczenia opłat za dostarczoną energię cieplną do Gimnazjum   
w Gnojnie - pani radna wniosła o wyodrębnienie kosztów ogrzewania wody. 
Nadmieniła przy tym, że o takie rozliczenie nie powinien wnioskować radny. Takie 
rozliczenie, według pani radnej, powinno być przedmiotem analizy wewnętrznej. 
- Radny Stanisław Wcisło zwrócił się z pytaniami – jakie przyjęto kryteria w zakresie 
dożywiania dzieci w szkołach na terenie gminy i czy odbyły się zebrania wiejskie we 
wszystkich sołectwach. 
Ponadto prosił o przygotowanie informacji na temat ogólnej sytuacji w oświacie          
w kontekście przeprowadzonej reorganizacji i poczynionych z tego tytułu 
oszczędności. 
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- Do poruszonych przez pana radnego kwestii odniosła się pani wójt. Poinformowała, 
że z dożywiania korzysta obecnie 310 uczniów oraz, że procedurę przyznawania 
świadczenia wyjaśni pani kierownik GOPS. Kontynuując oświadczyła, że reforma 
oświaty została wdrożona 01.września br. i na szczegółowe wyliczenia trzeba będzie 
jeszcze poczekać. Dodała, że mimo tego na następną sesję radni otrzymają stosowną 
informację  
- Radny Stanisław uściślił swój wniosek i powiedział, że chodziło mu o pisemną 
informację, uwzględniającą etap planowania wydatków i wymierne korzyści, jakie 
przyniesie przeprowadzona reorganizacja placówek oświatowych.  
- Pani wójt w odpowiedzi stwierdziła, że zmniejszono liczbę etatów w szkołach          
(o 11,69 etatu), co jest tożsame z ograniczeniem wydatków na oświatę. Natomiast brak 
sygnałów od rodziców wskazuje na to, że są zadowoleni zarówno z dowozu, jak            
i metod nauczania, na których efekty trzeba będzie poczekać do zakończenia roku 
szkolnego 
- Pani kierownik GZOS zadeklarowała że, zgodnie z wnioskiem, pisemna informacja 
na przedmiotowy temat zostanie przygotowana na następną sesję rady. 
- Pani Maria Dworak, główny księgowy GZOS stwierdziła natomiast, że jak wynika ze 
wstępnych obliczeń do końca roku kalendarzowego (za okres 4 miesięcy) 
oszczędności z tytułu reorganizacji w Szkole Podstawowej w Gnojnie wyniosą 160 
tys. zł oraz 50 tys. zł z tytułu dowozu uczniów do szkół.  
- Radny Stanisław Wcisło oznajmił, że będzie w pełni usatysfakcjonowany, jeżeli 
pisemne zestawienie (jest wzrokowcem) będzie zawierać informacje dot. liczby godzin 
w wymiarze tygodniowym w danej szkole, liczby uczniów w każdej klasie oraz 
informację na temat klas łączonych.  
- Przewodniczący obrad podkreślił, że temat wydatków wróci najdalej w miesiącu 
lutym przyszłego roku, kiedy trzeba będzie wypłacić nauczycielom jdu. 
- Radny Stanisław Wcisło zaapelował, aby radni byli odpowiednio wcześnie 
poinformowani o wysokości kwoty jdu.. 
- Kwestię dożywiania dzieci w szkołach wyjaśniła pani Dorota Boroń, kierownik 
GOPS. Stwierdziła m.in., że rodzic ubiegający się o tego rodzaju świadczenie jest 
zobowiązany do przedłożenia zaświadczenia o wysokości uzyskanego dochodu 
każdego członka rodziny za ostatni miesiąc (w miesiącu wrześniu – za sierpień). 
Kontynuując wypowiedź dodała, że do końca 2012 roku na dożywianie została 
przeznaczona kwota 125 tys. zł, z czego 37.772 zł – z budżetu gminy i 87.228 zł –        
z budżetu wojewody. Zwróciła przy tym uwagę, że aby wszystkie dzieci uczęszczające 
do szkół mogły korzystać z dożywiania, gmina musiałaby dołożyć kwotę 80 tys. zł. 
- W związku z powyższym pan przewodniczący zwrócił się do sołtysa z Kostery          
z pytaniem, czy któryś z rodziców zgłaszał do niego problem związany                         
z dożywianiem. 
- Pan sołtys w odpowiedzi stwierdził, że dzieci uczęszczające do Szkoły Podstawowej 
w Kosterze z jakiegoś powodu nie korzystały z dożywiania, natomiast te same dzieci   
z chwilą rozpoczęcia nauki w szkole w Chmielniku korzystają z tego świadczenia. 
Następnie pan Kasza poruszył problem dowozu uczniów do szkół. Zaakcentował, że 
dzieci z jego rejonu wyjeżdżają do szkół na naszym terenie o godz. 7 a wracają o godz.  
16, podczas gdy do Chmielnika wyjeżdżają o godz. 7.40 a wracają o godz. 14 lub 15. 
Oświadczył, że jeśli taka sytuacja będzie miała miejsce również w roku przyszłym – 
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żadne dziecko nie będzie uczęszczać do szkół, znajdujących się na terenie gminy 
Gnojno. 
- Pani wójt odnosząc się do poruszonej przez pana sołtysa kwestii zaznaczyła, że 
podczas zebrania wiejskiego poinformowała mieszkańców o tym, że dowóz zostanie 
usprawniony z chwilą uruchomienia jeszcze jednego autobusu. Na marginesie dodała, 
że sprawa o której mówił pan sołtys dotyczy tylko jednego dnia, czyli środy, w którym 
uczniowie Gimnazjum mają więcej godzin. Pani wójt podkreśliła również, że nie 
słyszała ze strony rodziców żadnych uwag. 
- Sekretarz gminy zwrócił się do radnych i sołtysów z prośbą o zgłaszanie do pani 
Haliny Skwark zapotrzebowania na znaki drogowe, które należałoby ustawić przy 
drogach gminnych. 
- Pani wójt wracając do tematu poruszonego przez pana sołtysa zasugerowała, żeby 
rada w roku przyszłym podjęła uchwałę w sprawie dożywania wszystkich dzieci 
dojeżdżających do szkół podstawowych i gimnazjum. Wyraziła jednocześnie obawę, 
że może się to nie spodobać rodzicom dzieci dochodzących do szkoły. 
- Radny Władysław Strózik poinformował, że podczas zebrania wiejskiego w Balicach 
mieszkańcy postanowili przeznaczyć kwotę 6 tys. zł z funduszu sołeckiego na remont 
budynku ośrodka zdrowia. Zapytał w związku z tym panią wójt, czy gmina będzie 
partycypować w kosztach remontu. 
- Pani wójt odpowiedziała, że inicjatywa mieszkańców jest godna pochwały a decyzję 
w tej sprawie podejmie rada, uchwalając budżet na przyszły rok. 
- Następnie radny zapytał, czy gmina zakupi ekogroszek dla jednostki OSP                   
w Balicach. 
- Pani wójt poprosiła, żeby jednostka straży wystąpiła z wnioskiem, podając ilość 
ekogroszku potrzebnego do ogrzania pomieszczenia, w którym garażują samochody 
bojowe. 
- Kontynuując ten punkt porządku obrad radny Krzysztof Musiał zwrócił się                 
z pytaniem do pani kierownik GOPS, czy istnieje taka możliwość, aby pani wojewoda 
zwiększyła dotację na dożywianie, jeżeli gmina przeznaczy na ten cel wyższą kwotę. 
- Pani kierownik potwierdziła i dodała, że gmina składając wniosek do wojewody 
deklaruje udział własny w tym przedsięwzięciu, który wynosi 40%. 
- Pani wójt dopowiedziała, że w bieżącym roku zamiast 60% dotacji gmina otrzymała 
o 10% więcej i za kwotę 12 tys. zł zakupiony został okap kuchenny z wentylatorem      
i szafa przelotowa. 
- Radny Krzysztof Musiał po uzyskaniu odpowiedzi od pani kierownik poddał ten 
temat radnym pod rozwagę. Następnie zapytał, jakie jest kryterium dochodowe na 
jedną  osobę w rodzinie, uprawniające do pomocy w zakresie dożywiania. 
- Pani kierownik odpowiadając stwierdziła, że obecnie jest to 351 zł a od 01. 
października br. będzie 456 zł. 
- Radny Tomasz Pasternak zapytał z kolei, jaki  dochód powinni mieć rodzice będący 
rolnikami, żeby ich dzieci mogły korzystać z dożywiania. 
- Pani kierownik odpowiedziała, że na obecną chwilę dochód wynosi 207 zł 
miesięcznie z 1 ha przeliczeniowego, natomiast od dnia 01. października będzie 
wynosił 250 zł. 
- Pani sołtys z Rudy wnioskowała, w imieniu mieszkańców, o postawienie lustra 
drogowego na zakręcie przy drodze Ruda – Solec Stary. 
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- Pani wójt zaproponowała, aby pani sołtys, rada sołecka i pan radny wystąpili             
z wnioskiem w tej sprawie do Powiatowego Zarządu Dróg w Busku-Zdroju. 
- Pan sołtys z Pożog wnioskował o uzupełnienie ubytku w jezdni asfaltowej łączącej 
Gnojno z Pożogami (na moście). 
- Pani wójt zadeklarowała, że pracownicy ZGK, po zakończeniu budowy wodociągu, 
będą sukcesywnie uzupełniać ubytki nawierzchni dróg gminnych kruszywem                
i zimnym asfaltem. Ponadto poinformowała, że zgodnie ze zgłoszonymi w tym 
zakresie potrzebami przez sołtysów (w oparciu o harmonogram) w m-cu październiku 
będzie dostarczane kruszywo do poszczególnych sołectw. 
- Radny Stanisław Wcisło zapytał, o jaką kwotę netto wzrośnie wynagrodzenie pani 
wójt. 
- Pani skarbnik odpowiedziała, że o około 1 000 zł. 
- Pani sołtys z Raczyc zwróciła się do pani wójt z prośbą o ustawienie w możliwie 
krótkim czasie wiaty przystankowej obok posesji pana Korcipy (przystanek na 
żądanie). 
- Pani sołtys z Wólki Bosowskiej poinformowała, że wieś postanowiła przeznaczyć 
kwotę 1.500 zł na remont ośrodka zdrowia w Raczycach z puli funduszu sołeckiego. 
- Pani wójt odnosząc się do ww. kwestii oznajmiła, że w przypadku jakichkolwiek 
przeciwwskazań do partycypowania w kosztach remontu obiektu nie znajdującego się 
na terenie sołectwa (na przykład negatywna opinia RIO) – rada sołecka może zakupić 
za deklarowaną kwotę kruszywo na budowę parkingu obok budynku. 
- Potem pani sołtys zapytała panią wójt, na jakim etapie znajduje się budowa 
przydomowych oczyszczalni ścieków. 
- Pani wójt odpowiedziała, że aktualnie eksperci pracują nad opracowaniem koncepcji 
zagospodarowania ścieków na terenie gminy, a raport w tej sprawie, ze wskazaniem 
gdzie mogą być zlokalizowane przydomowe oczyszczalnie ścieków, gmina otrzyma   
w miesiącu listopadzie br. 
- Pan sołtys z Gnojna podziękował w imieniu mieszkańców, pani wójt oraz radzie, za 
przebudowę drogi Gnojno-Kaleby oraz Gnojno-Rzeszutki. 
- Pani wójt wyraziła także swoje zadowolenie z tego powodu i oświadczyła, że 
szczególnie drugi odcinek drogi był bardzo potrzebny, bo skrócił znacznie trasę 
przejazdu autobusu szkolnego. 
- Radny Stanisław Wcisło zwrócił się z prośbą o pomalowanie wiaty przystankowej na 
Przyborowie na kolor żółty i niebieski. 
 
Do punktu 15-go. 
 
             W związku z wyczerpaniem wszystkich punktów porządku – przewodniczący 
obrad zamknął XXIII sesję oraz podziękował wszystkim za przybycie. 
 
Na tym protokół zakończono i podpisano.- 
 
      Protokolant:                                                                    Przewodniczący obrad: 
Barbara Czarnecka                                                                      Piotr Terlecki 
  


